
 zسرمقاله

مهران فرقانی:

حق با پرسپولیس است

مهران فرقانى سرپرســت تیم امید بعد از شکســت برابر هنگ کنگ اظهار 
داشــت: »ابتــدا جــا دارد از مــردم عذرخواهــى کنــم. بخــش زیــادى از ایــن 
باخت تقصیر من بود و من مسئولیت آن را گردن مى گیرم. فیفادى نبوده 
و پرســپولیس مى توانســت بازیکــن ندهــد. لیســت هانگــژو را دو  مــاه قبل 
دادیم  و اصلاً نمى دانستیم یاسین سلمانى قرار است به پرسپولیس برود. 

تیم هــای دیگــر  هم درگیر جام باشــگاه های آســیا بودند.«

مهدی تاج

خروج بدون پاسخ

تیــم ملــى امید ایــران در یک چهــارم نهایی بازی های آســیایی هانگــژو برابر 
هنگ کنــگ قــرار گرفــت و بــا نتیجــه یــک بــر صفــر شکســت خــورد. مهدی 
 تــاج پــس از ایــن شکســت، بــدون پاســخگویی بــه خبرنــگاران ورزشــگاه را 

ترک کرد. 
گفتــه مى شــود مهــدی تــاج بعد از پایان بــازی هنگام رفتن بــه رختکن راه را 
گم کرده اســت و چند دقیقه ای برای رســیدن به تیم ســردرگم شــده بود.

سهیل مهدی:

هفته هفتم طبق برنامه

پــس از پایــان کار تیــم امیــد در بازی هــای آســیایی بــه گفتــه ســهیل مهدی 
رئیس سازمان لیگ فوتبال ایران بیانیه ای صادر کرد و طبق آن به برگزاری 
مســابقات هفته هفتم طبق برنامه خبر داد: »ســازمان لیگ ضمن تشــکر 
و تقدیــر از همراهــى صمیمانه تمامى باشــگاه های لیگ برتــر در حمایت از 
تیم هــای ملــى و امیــد اعــلام مى کنــد کــه هفته هفتم مســابقات لیــگ برتر 

مطابــق برنامــه اعلام شــده قبلى برگزار خواهد شــد.«

فوتبال ایران زیر  ذره بین2
مدیریت فوتبال 

سیدجواد بشیری
سرپرست روزنامه ایران ورزشی

آخرین تمرین قبل از 
تقابل با ببرهای الاتحاد

تیــم  تمریــن  آخریــن  روز گذشــته 
فوتبال سپاهان ایران قبل از مصاف 
بــا الاتحــاد عربســتان از ســاعت ۱۶ 
در زمیــن چمــن مجموعــه جــروکان 
برگزار شد. در این تمرین محمدرضا 
ســاکت، مدیرعامــل باشــگاه فــولاد 
مبارکــه ســپاهان حضــور داشــت. 
هــادی محمــدی و احســان پهلــوان، 
جدا از ســایر بازیکنان در به نرم دوی 
برایــان دابــو و عیســی  پرداختنــد. 
آل کثیــر در تمریــن ســپاهان حضور 
دارنــد؛ بنــا بــر صحبت هــای مهــدی 
سلیمی مدیر تیم سپاهان وضعیت 
حضــور ایــن بازیکنــان در دیــدار بــا 
الاتحاد نامشــخص است.۶ بازیکن 
سپاهان که با رأی کمیته انضباطی از 
حضور در بازی های سپاهان محروم 
شــده بودنــد بــا توجــه بــه اعتــراض 
باشگاه سپاهان به کمیته استیناف و 
عدم صدور رأی این کمیته، مشکلی 
بــرای حضــور در بــازی فــردا ندارنــد. 
هــادی محمــدی، احســان پهلــوان و 
احمد موســوی مصدومان ســپاهان 
بــرای دیدار با الاتحاد هســتند، امید 
نورافکــن نیــز بــه ایــن بــازی نخواهد 
رســید. بازیکنــان ســپاهان پــس از 
انجام کار های کششی، به گروه های 
چنــد نفــره تقســیم شــده و بــه کار با 
تــوپ پرداختند. تمریــن تیم الاتحاد 
عربســتان نیــز در ســاعت ۱۹:۳۰ در 

ورزشگاه نقش جهان برگزار شد.
 

 zآخرین خبر

   دوشنبه  10 مهر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7410

 امیدوار به آینده 
با هاشمی

دریافــت  بــا  هاشــمی  کیومــرث 
رأی اعتمــاد از مجلــس بــه عنــوان 
وزیــر ورزش انتخــاب شــد. مدیــری 
ســمت های  در  را  او  پیش تــر  کــه 
مختلفــی دیــده بودیم. وزیــر ورزش 
مدتــی ریاســت کمیته ملی المپیک 
را بــر عهــده داشــت کــه در زمــان 
حضــور او –المپیــک 2۰۱۶- ورزش 
ایــران دوره درخشــانی را بــه لحــاظ 
کســب مدال ســپری کرد. هاشــمی 
کــه  انتقالــی  دوره  در  همچنیــن 
مربــوط بــه فدراســیون فوتبال –بعد 
از جــام جهانــی 2۰۰۶- بود با تصویب 
اساســنامه کار بزرگــی انجــام داد که 
می شــود این مسأله مهم را جزئی از 

رزومه موفق او دانست.  
وزیر ورزش البته در زمان ریاســتش 
ارتبــاط  المپیــک  بــر کمیتــه ملــی 
حســنه ای با تمام فدراســیون ها هم 
برقــرار کــرد. نمونه اش حضــور او در 
مسابقات کشتی قهرمانی جهان در 
سال 2۰۱5 بود. جایی که او جلسات 
متعــددی بــا ننــاد لالوویــچ –رئیــس 
اتحادیــه جهانی کشــتی- برگــزار کرد 
و ایــن مذاکرات در نهایت به کســب 

کرسی جهانی منجر شد.
هاشمی میان اهالی ورزش هم چهره 
مقبولی است. کمتر کسی است که 
کارنامــه او را نقــد کنــد و انتخابــش 
بــه عنــوان وزیــر ورزش را زیــر ســؤال 
ببرد. او در همین دو هفته اخیر هم 
روزهای پرکاری را پشت سر گذاشته 
و فعالیت هــای مثبتــی انجــام داده. 
هاشــمی بلافاصلــه بعــد از انتخــاب 
بــه عنــوان وزیــر ورزش بــه ورزشــگاه 
آزادی رفت و پیگیر آماده ســازی این 
استادیوم قدیمی شد. ضمن اینکه 
او بلافاصله پیگیــر پرداخت پاداش 
ورزشکاران شــد؛ ورزشکارانی که در 
مســابقات چنــد ســال اخیر صاحب 
مــدال شــده بودنــد امــا پــاداش آنها 
پرداخت نشــده بــود. این پاداش در 
آســتانه برگــزاری بازی هــای آســیایی 
هانگژو به ورزشکاران تعلق گرفت تا 
آنها با روحیه ای بالا در این تورنمنت 

مهم شرکت کنند.  
هاشمی در همین مدت کوتاه ثابت 
کــرده کــه بــا مصائــب و مشــکلات 
این کار آشــنا اســت و خوب می داند 
چطــور و بــا چــه روشــی بــه رتــق و 
فتــق امــور بپــردازد. نتیجــه اینکــه با 
حضور هاشــمی می توانیــم به آینده 
ورزش، چــه در بخش قهرمانی و چه 

سخت افزاری امیدوار باشیم.

در یکــی از مســابقات هفتــه دهــم لیــگ استراکلاســا لهســتان، تیم 
فوتبال لخ پوزنان که علی قلی زاده در آن عضویت دارد، در ورزشگاه 

می یسکی مقابل تیم رده نهُمی پوگون شچچین قرار گرفت. 
علی قلی زاده که از ابتدای فصل 24-2023 لیگ استراکلاسا لهستان 
و هشــت بــازی انجــام شــده تیمــش در ایــن رقابت هــا نتوانســته به 
دلیــل آســیب دیدگی به میدان برود، این بــار هم به دلیل جلوگیری 
از تشــدید مصدومیــت دور از فهرســت نفــرات تیمــش برابر پوگون 

شچچین بود. 
او کــه 6 مــاه پــس از پارگــی ربــاط صلیبــی در روز ســوم مهرمــاه بــه 
تمرینات گروهی لخ پوزنان بازگشت و شرایط خوب و روحیه بالایی 
داشــت، امیــدوار بــود برابــر پوگون شــچچین بــرای نخســتین بار در 
 فهرســت قــرار بگیــرد و شــانس بازی پیــدا کند که این اتفــاق برای او 

نیفتاد.

ستاره ایرانی در لهستان بازی نمی کند

قلی زاده باز هم دور از لیست

ســالیان ســال اســت کــه ورزشــگاه بــزرگ 
آزادی مســابقات مهم ملی و باشــگاهی را 
میزبانی کرده و هواداران فوتبال کشورمان 
خاطــرات تلــخ و شــیرینی از حضــور روی 
ســکوهای ایــن ورزشــگاه بــزرگ دارنــد اما 
در حــال حاضــر چمــن ایــن ورزشــگاه بــه 
هیچ وجه شــرایط مطلوبی نــدارد. با وجود 
آغاز مســابقات لیگ برتر، آزادی در اختیار 
شــرکت توســعه و نگهداری اماکن ورزشی 
قــرار گرفــت تــا ایــن شــرکت کار ترمیــم 
ایــن ورزشــگاه را انجــام دهــد و پــس از آن 
در اختیــار فدراســیون فوتبــال و تیم هــای 
پرســپولیس و اســتقلال کــه در آزادی از 
رقبای خود میزبانی می کنند، قرار دهد. در 
این شرایط دیدار تیم پرسپولیس – النصر 
عربستان در هفته اول لیگ قهرمانان آسیا 
در ورزشگاه آزادی برگزار شد که با اعتراض 
تیم های میهمان و میزبان همراه بود. حال 
در این شــرایط و با وجود کیفیت بد چمن 
آزادی، باید نساجی مازندران به عنوان یکی 
از نمایندگان کشورمان در لیگ قهرمانان 
آســیا کــه آزادی را بــه عنــوان دیدارهــای 
خانگــی خــود معرفی کرده بــه مصاف تیم 

الهلال عربستان برود.

بازدید دادستانى از چمن ورزشگاه
ورود دادســتانی بــه ماجــرای آلــوده  بــودن 
چمن ورزشــگاه آزادی در روزهای گذشــته 
شــایعه ای در خصــوص ماجرای اســتفاده 
از آب دریاچــه آزادی بــرای آبیــاری چمــن 
ایــن ورزشــگاه و آلودگــی آن مطرح شــد که 
ایــن موضــوع بــا صــدور بیانیــه ای توســط 
شــرکت توســعه و نگهداری اماکن ورزشی 
تکذیــب شــد. در ایــن بیــن دیــروز اعــلام 
شــد که دادســتانی تهران به ماجرای آلوده 
 بــودن آب دریاچــه آزادی و احتمــال آبیاری 
چمن این ورزشــگاه با آب آلوده ورود کرده 
اســت. ولی الله مهبودی معاون دادستانی 
تهران دیروز در ورزشگاه آزادی حضور پیدا 
کــرد تــا در خصــوص ایــن ماجــرا، تحقیق و 
بررسی کند. بر همین اساس دیروز از چمن 
ورزشگاه، خاک و آب دریاچه نمونه برداری 
شــد تا در صورتی که تخلفی صورت گرفته 

باشد، برخورد شود.
 

تکذیب دوباره آب های آلوده
در ایــن بین مهیار عســگریان، سرپرســت 
شــرکت توســعه و نگهداری اماکن ورزشی 
در خصــوص ورود دادســتانی بــه ماجــرای 
اســتفاده از آب آلــوده در آبیــاری چمــن 
ورزشــی«  »ایــران  بــه  آزادی  ورزشــگاه 
می گوید: »ورود دادســتانی به ماجرای آب 
آلوده با درخواست خودمان بود و در واقع 

خواســتیم با این اقدام راستی آزمایی کنیم 
تا به نوعی جنبه بازدارندگی داشته باشد و 
دیگر شاهد چنین موضوعاتی نباشیم. ما 
این موضوع را به پلیس فتا اعلام کردیم و 
قطعاً شخص یا اشخاصی که این موضوع 
را مطــرح کردنــد، پیــدا می کنیم. تابســتان 
سختی را پشت سر گذاشتیم، با وجود این 
برای آبیاری چمن ورزشگاه آزادی مشکلی 
نداشــتیم کــه بخواهیــم از آب دریاچــه 
اســتفاده کنیــم. این موضــوع به هیچ وجه 
صحت ندارد و دوباره بحث آبیاری ورزشگاه 

با آب آلوده را تکذیب می کنم.«
 

چمن آزادی برای 20 سال قبل است!
 عســگریان در خصوص کیفیت بد چمن 
ورزشــگاه آزادی می گوید: »چمن ورزشگاه 
آزادی فصــل قبــل هــم وضعیــت خوبــی 
نداشــت و تیم هایــی کــه در این ورزشــگاه 
میزبــان بودنــد، نســبت بــه کیفیــت چمن 
گلایه داشتند. ترمیم چمن ورزشگاه آزادی 
در برنامه سال گذشته ما بود اما این اتفاق 
نیفتاد و ورزشگاه در اختیارمان قرار نگرفت 
تــا کار ترمیــم چمــن و همچنین ســکوها را 
انجام دهیم. با وجود این شــروع به ترمیم 
ســکوهای ورزشگاه آزادی کردیم که چمن 
هم جزو مواردی اســت که باید روی آن کار 
شــود. چمن ورزشــگاه برای 2۰ سال پیش 

است و نیاز به ترمیم دارد.«

 حل مشکل زیرسازی
 سرپرســت شــرکت توســعه و نگهــداری 
اماکــن ورزشــی صحبت هایــش را اینگونه 
چمــن  ترمیــم  »بــرای  می دهــد:  ادامــه 
ورزشگاه آزادی باید این ورزشگاه به مدت 
4 تــا 5 مــاه در اختیارمــان قــرار گیرد و هیچ 
دیداری در آن برگزار نشود. در واقع تیم های 
پرسپولیس و استقلال و همچنین تیم ملی 
باید در ورزشگاه دیگری میزبان رقبای خود 
باشند. این موضوع را به فدراسیون فوتبال 
اعلام کردیم و منتظر تأیید هســتیم تا کار 
ترمیــم چمن را آغــاز کنیم. هدف ما ترمیم 
اساســی چمــن ورزشــگاه آزادی اســت و 
می خواهیــم بــه صورت زیربنایــی اقدام به 
ترمیــم چمــن کنیــم. در واقــع می خواهیم 
چمــن آزادی را زیــر و رو کنیــم و ببینیــم کــه 
چمن ورزشــگاه مشــکل زیربنایی نداشته 
باشــد. اینگونــه نباشــد کــه پــس از ترمیــم 
چمــن متوجــه شــویم زیرســازی ورزشــگاه 

آزادی مشکل دارد.«
 

انتقال چمن منسوخ است
 در ایــن بیــن دیــده می شــود کــه ســایر 
ورزشگاه ها در تهران برای میزبانی شرایط 
خوبی ندارند و در واقع نمی توان بازی های 
لیــگ را به جای آزادی در ورزشــگاه دیگری 
برگــزار کــرد اما یکی از کارهایی که می توان 
انجام داد، کاشــت چمــن در مکان دیگر و 

انتقال آن به آزادی است که البته عسگریان 
چنین واکنشی به این موضوع دارد: »قبلاً 
اقــدام بــه ایــن کار می کردیم امــا این روش 
در کل دنیا منســوخ شــده اســت. در حال 
حاضر در دنیا اینگونه اســت که ورزشــگاه 
برای تعمیر چمن چند ماه تعطیل می شود 
و برگــزاری بازی ها به مکان دیگری منتقل 
می شــود. کشورهای اروپایی کاشت چمن 
را در همان ورزشــگاه انجام می دهند، این 
بهترین روش برای داشتن یک زمین چمن 

باکیفیت است.«
 

در انتظار تصمیم فدراسیون
در این شــرایط تصمیم گیری در خصوص 
تعمیــر و بازســازی چمــن ورزشــگاه آزادی 
برای مســئولان فدراســیون فوتبال چالش 
بزرگــی محســوب می شــود کــه بــا توجه به 
برگزاری لیگ برتر به نظر می رسد این اتفاق 
نمی افتد. او همچنین در خصوص حضور 
5۰ درصــد از هــواداران در ورزشــگاه آزادی 
می گوید: »از زمانی که کار تعمیر ورزشگاه 
را آغاز کردیم دو  سوم ورزشگاه را در اختیار 
فدراسیون فوتبال قرار دادیم و اعلام کردیم 
که یک  سوم ورزشگاه بابت تعمیر در اختیار 
مــا قــرار می گیــرد. بحــث حضور هــواداران 
در ورزشــگاه ها مربــوط بــه مــا نمی شــود 
و فدراســیون فوتبــال در خصــوص ایــن 

موضوع تصمیم گیری می کند.«

محمد محمدی سدهی
روزنامه نگار

 zسوژه

 میهمان ویژه بازی با الدحیل

ملی پوشان پرسپولیس زیر ذره بین قلعه نویی
ســرمربی تیــم ملــی بــه همــراه مهــدی محمــد نبــی، 
پرهــان خانلــری و مهــدی خراطــی راهــی قطــر شــدند 
تــا در کارگــروه AFC بــرای جــام ملت هــای آســیا که در 

دوحــه برگــزار می شــود، شــرکت کننــد. 
این در حالی است که همزمان تیم فوتبال پرسپولیس 
در ورزشــگاه خلیفــه شــهر دوحــه میهمــان الدحیــل 
خواهــد بــود و امیــر قلعه نویی آمادگــی  خــود را بــرای 
تماشــای ایــن بــازی اعلام کــرده تا ناظر ویــژه این بازی 
لقــب بگیــرد. قلعه نویی یک ماه قبل راهی ترکیه شــد 
تا بازی لژیونرهای ایرانی کایسری اسپور را تماشا کند. 
او در لیــگ برتــر هــم خیلــی از بازی هــا را دیــده و حــالا 
در لیــگ قهرمانــان آســیا هــم دیدار پرســپولیس برابر 
الدحیــل را می بینــد تــا آمادگی ملی پوشــان تیم ایرانی 

را بســنجد.

در انتظار تصمیم فدراسیون

آزادی 5 ماه تعطیل می شود؟ دیروز اعلام شد که 
دادستانی تهران به 
ماجرای آلوده  بودن 
آب دریاچه آزادی 
و احتمال آبیاری 
چمن این ورزشگاه 
با آب آلوده ورود 
کرده است. ولی الله 
مهبودی معاون 
دادستانی تهران 
دیروز در ورزشگاه 
آزادی حضور پیدا 
کرد تا در خصوص 
این ماجرا، تحقیق 
و بررسی کند. بر 
همین اساس 
دیروز از چمن 
ورزشگاه، خاک 
و آب دریاچه 
نمونه برداری شد 
تا در صورتی که 
تخلفی صورت 
گرفته باشد، برخورد 
شود


